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PROTOKÓŁ Nr 11/19 

z obrad XI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

23 października 2019 r. w godzinach od 12:10 do 14:00 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

załącznik lista Sołtysów z Gminy Rajgród. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz Rajgrodu  

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

4. Załącznik lista gości na posiedzeniu XI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019,  

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu, 

d) stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum im. ks. J. Radwańskiego  

w Rajgrodzie, 

6. Wnioski i oświadczenia radnych.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości i stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Na sesji na 15 radnych obecnych było 14 radnych.  
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Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad 

polegających na: dodaniu do punktu 5. Podjęcie uchwał w sprawach, podpunktu: 

e)  nieuwzględnienia petycji radcy prawnego Konrada Cezarego Łakomy CASUS NOSTER 

Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy. 

Pozostałe punkty pozostają bez zmian.  

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019,  

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu, 

d) stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum im. ks. J. Radwańskiego  

w Rajgrodzie, 

e)  nieuwzględnienia petycji radcy prawnego Konrada Cezarego Łakomy CASUS 

NOSTER Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał zebranych o zmiany bądź propozycji odnośnie 

proponowanego porządku obrad. Radni nie wnieśli żadnych uwag. Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał nowy porządek obrad pod głosowanie. W wyniku zarządzonego  

głosowania Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony Radnym na Dysku Google. 

Przewodniczący poddał protokół z X sesji pod głosowanie Radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z X Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 
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Ad. 4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał głos Burmistrzowi. 

Burmistrz powitał zebranych. Poinformował o wydanych zarządzeniach od nr 72/19 do 79/19 

dostępnych na BIP Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. 

1 września Burmistrz uczestniczył w Dożynkach Parafialnych w Parafii pw. Św. Wojciecha 

w Rydzewie. Burmistrz podkreślił profesjonalizm w organizacji dożynek. 

2 września Burmistrz wraz z Sekretarzem Piotrem Milewskim oraz Przewodniczącym RM 

Markiem Bućko uczestniczył w rozpoczęciu roku szkolnego 2019/20 W Zespole Szkolno-

Przedszkolnym im. Henryka Sienkiewicza w Rajgrodzie. 

7 września Burmistrz brał udział w cyklicznym Święcie Siei w Ogrodach Klasztoru 

Wigierskiego 

8 września W Rajgrodzie odbyły się Dożynki Diecezjalne. Burmistrz podziękował Kołom 

Gospodyń Wiejskim oraz wszystkim, którzy zaangażowali się i pomogli w organizowaniu 

tego wydarzenia. Burmistrz podziękował Proboszczowi H. Mojżuk za propozycję 

współorganizowania Dożynek Diecezjalnych. 

10-12 września Burmistrz uczestniczył w wyjeździe do Wilna w ramach współpracy z 

Lokalną Grupą Rybacką. Burmistrz w trakcie wyjazdu zwiedzał duże litewskie gospodarstwa 

rybackie (500ha) 

13 września Spotkanie robocze z Wicestarostą w Zarządzie Dróg Powiatowych wraz z Radną 

Ewą Cebelińską związane z planowanym odkrzaczaniem pasa drogowego na ul. Żabiej 

pomiędzy drogą powiatową a Jez. Rajgrodzkim 

15 września Burmistrz brał udział w uroczystym przekazaniu samochodu strażackiego dla 

OSP w Rajgrodzie. W uroczystości brał udział Wiceminister Spraw Wewnętrznych i 

Administracji Jarosław Zieliński. 

16 września Burmistrz wraz ze Skarbnik Joanną Andruk podpisał umowę o dofinansowanie 

projektu „Ochrona krajobrazu oraz zasobów przyrodniczych przez zagospodarowanie 

nadbrzeża Jez. Rajgrodzkiego w Rajgrodzie oraz terenów przyległych„ 

tzw. ”Bioróżnorodność”. Podczas podpisania umowy obecni byli goście: Poseł na Sejm RP 

Kazimierz Gwiazdowski, Marszałek woj. Podlaskiego Artur Kosicki, Marszałek Marek 

Olbryś, Starosta Grajewski Waldemar Remfeld. Burmistrz wyraził swoją wdzięczność za 

wielką pracę włożoną przez Jacka Piorunka, bez którego finalizacja projektu nie doszłaby do 

skutku. 

18 września Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Rady Rynku Pracy. Przybliżono stan 

Rynku Pracy w Powiecie Grajewskim. 

19 września Burmistrz spotkał się z osobami reprezentującymi ośrodek wypoczynkowy 

„Knieja”. Przedstawione zostały priorytety i projekty rozwoju ośrodka. 
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20 września Burmistrz wraz z Radną Ewą Cebelińską odbył kolejne spotkanie w Starostwie 

Powiatowym w Grajewie dot. odkrzaczania pasa drogowego na ul. Żabiej pomiędzy drogą 

powiatową a Jez. Rajgrodzkim. 

24 września Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Rajgrodzie oraz przedstawicielami OSP z pobliskich sołectw w sprawie 

omówienia współpracy. 

25 września W KMP Białystok Burmistrz spotkał się z Zastępcą Komendanta 

Wojewódzkiego Policji ds. Gospodarczych Sławomirem Wilczewskim w sprawie budowy 

nowego Posterunku Policji w Rajgrodzie. Burmistrz poinformował zebranych, iż do końca 

nowego roku budowa nowego Posterunek Policji w Rajgrodzie powinna zostać ukończona. 

26 września Burmistrz brał udział w kilku wydarzeniach tego dnia: Posiedzenie Zarządu oraz 

szkolenie w ramach Lokalnej Grupy Działania „Biebrzański Dar Natury”. O godz. 13:00 

„Narodowe Czytanie” zorganizowane przez Dyrektor Publicznej Biblioteki w Rajgrodzie. 

Tego dnia Burmistrz brał również udział w spotkaniu podczas którego podpisano umowę 

odnośnie budowy drogi w Łazarzach. Spotkanie miało miejsce w Starostwie Powiatowym w 

Grajewie. 

29 września Burmistrz brał udział w kolejnej edycji- już IV Regatach Samorządowych w 

Y.C. Arcus w Rajgrodzie. Udział również wziął wiceprzewodniczący Sejmiku 

Wojewódzkiego Marek Komorowski. 

5 października Odbyły się dwa ważne spotkania. Burmistrz uczestniczył w ogólnopolskiej 

akcji pt. „Noc Bibliotek”. To już V edycja tej akcji a organizatorem wydarzenia była 

Dyrektor Publicznej Biblioteki w Rajgrodzie. Burmistrz podziękował rodzicom oraz 

dzieciom za cenny wkład w organizowaniu wydarzenia. Następnie Burmistrz udał się do 

Rydzewa na tzw. „Dzień Ziemniaka”. Burmistrz podziękował organizatorom akcji za 

zaproszenia.  

6 października Burmistrz wspólnie z Panią Danutą i Panem Krzysztofem Mroziewskimi 

mieli przyjemność uczestniczyć w rozdaniu nagród w konkursie „Na Najlepiej Zachowany 

Zabytek Wiejskiego Budownictwa Drewnianego w Województwie Podlaskim” 

organizowanym przez Muzeum Rolnictwa im. ks. Krzysztofa Kluka w Ciechanowcu. 

Ponadto Państwo Mroziewscy uzyskali w tym konkursie 2 miejsce. Tego samego dnia przy 

klubie „Hades” w Grajewie rozegrano X Powiatowe Zawody Sportowo-Pożarnicze jednostek 

OSP Powiatu Grajewskiego. Podczas zawodów Gminę Rajgród reprezentowało OSP 

Woźnawieś. Ostatecznie OSP Woźnawieś zajęła 5 miejsce na 8 drużyn biorących udział.  

7-8 październik Burmistrz brał udział w posiedzeniu Związku Gmin Wiejskich. Wydarzenie 

odbyło się w miejscowości Gródek.  

10 październik Burmistrz uczestniczył w Dniu Edukacji Narodowej w Szkole Podstawowej 

w Rydzewie  

11 października Burmistrz uczestniczył w Dniu Edukacji Narodowej w Szkole Podstawowej 

w Rajgrodzie  

15-17 październik Burmistrz odbył wyjazd studyjny w ramach Rady Rynku Pracy  
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18 października Burmistrz był na urlopie. Tego dnia odbyło się 40-lecie nadania imienia dla 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rajgrodzie. Burmistrz pogratulował Dyrektorowi 

Andrzejowi Graczewskiemu. 

20 października Odbyły się IV Regaty Żeglarskie OSP Województwa Podlaskiego. 

Burmistrz wziął udział w wydarzeniu oraz rozdał zwycięzcom nagrody. 

21 październik Burmistrz poinformował, iż miało odbyć się spotkanie z przedstawicielami 

Fundacji Global Eko. Niefortunnie przedstawiciele Fundacji GlobalEco nie zjawili się. 

Spotkanie zostanie umówione na inny termin, a tematem poruszonym będzie czyste 

powietrze oraz program „Dofinansowania na instalacje fotowoltaiczne, źródła ciepła i 

termomodernizacje budynku” 

 

INWESTYCJE W GMINIE RAJGRÓD 

__________________________________________________________________________ 

1. Dnia 20 września w ramach projektu pn. „Instalacje OZE dla budynków mieszkalnych w 

Gminie Rajgród” finansowanego ze środków RPO oraz z wpłat mieszkańców, 

zakończyliśmy montaż kolektorów słonecznych i paneli fotowoltaicznych na budynkach 

mieszalnych. W wyniku realizacji inwestycji w gminie przybyło 12 nowych instalacji 

solarnych oraz 22 instalacje fotowoltaiczne. Wykonawca firma SUNGRANT z 

Białegostoku powierzone zadanie zakończył z 63-dniowym opóźnieniem. Trwa rozliczanie 

projektu.  

2. Nadal nie ukończono prac nad montażem instalacji fotowoltaicznych na budynkach 

użyteczności publicznej, tj. na Urzędzie, na Szkole Podstawowej przy ul. Stanki oraz na 

obiekcie przy ul. Szkolnej 24. Wykonawca Columbus Energy z Krakowa zapewnia, że 

prace zakończy w tym miesiącu. Do momentu podpisania protokołu odbioru, Gmina 

nalicza kary umowne za zwłokę. 

3. Trwają prace nad budową przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Rajgród. 

Inwestycja powinna zostać zakończona jeszcze w tym miesiącu, jednak z uwagi na 

pojawiające się problemy, tj. rezygnację części mieszkańców z udziału w projekcie i 

poszukiwanie w ich miejsce nowych, termin ten może ulec niewielkiemu przesunięciu. W 

ramach zadania zaplanowano montaż 71 oczyszczalni, jednak na dzień dzisiejszy wiemy, 

że będzie ich 65. Zmiana ilości oczyszczalni wymaga aneksowania umowy 

z wykonawcą firmą EMKAN-PRO z Zambrowa i Urzędem Marszałkowskim, ponieważ 

zadania jest współfinansowane ze środków Unii Europejskiej w ramach PROW 2014-

2020. 

4. Dnia 30 września w miejscowościach Sołki i Stoczek wykonano siłownie terenowe wraz 

ze strefami relaksu, tzw. OSY. 

W ramach Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej o charakterze 

wielopokoleniowym – Otwarte Strefy Aktywności (OSA) finansowanego ze środków 
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Ministerstwa Sportu i Turystyki, Gmina Rajgród zagospodarowała dwa place wiejskie, na 

których zamontowane zostały urządzenia siłowe (rower, twister, motyl integracyjny, 

wioślarz, biegacz, orbitrek), stoły do gry w piłkarzyki i tenisa stołowego, ławki, stojaki na 

rowery i kosze na śmieci. 

Wykonawcą i dostawcą urządzeń jest firma HERKULES Sp. z o.o. z Chrzanowa. 

Całkowita wartość inwestycji wynosi 87 669,00 zł (po 43 834,50 zł każda siłownia) 

Dofinansowanie ze środków Ministerstwa Sportu i Turystyki wynosi 43 834,50 zł (po 21 

917,25 zł na każdą siłownię). 

5. Dnia 30 września br. zakończyliśmy realizację dwóch zadań współfinansowanych ze 

środków „Programu odnowy wsi województwa podlaskiego”. Zadania polegały na 

doposażeniu świetlic wiejskich w Rydzewie i Pieńczykowie.  

Do świetlicy w Pieńczykowie zakupiono meble kuchenne i szafy, krzesła, stoły, wieszaki, 

sprzęt AGD, nagłaśniający, multimedialny, namiot integracyjny, elementy strojów lokalnych.  

Do świetlicy wiejskiej w Rydzewie zakupiono meble kuchenne, sprzętu AGD, garnki, 

wieszaki, lustra, stolik i fotele wiklinowe, akcesoria kominkowe oraz obrusy.  

Wartość wyposażenia świetlicy wiejskiej w Pieńczykowie wynosi: 24 049,47 zł, w tym 

dofinansowanie z budżetu Województwa Podlaskiego: 11 974,23 zł.  

Wartość wyposażenie świetlicy wiejskiej w Rydzewie” wynosi: 24 108,38 zł, w tym 

dofinansowanie z budżetu Województwa Podlaskiego: 12 003,56 zł. 

6. Dnia 8 października br. zawarliśmy trzy umowy na przebudowę dróg gminnych w 

miejscowościach: Bukowo, Orzechówka, Łazarze. 

Przebudowa dróg obejmuje swym zakresem m in. wykonanie podbudowy z kruszywa 

łamanego, wykonanie jezdni o nawierzchni bitumicznej, pobocza, zjazdy i oznakowanie 

pionowe. 

Przebudowę drogi gminnej publicznej w Bukowie o długości ok. 477 m, wykona STRABAG  

za kwotę 436 548,31 zł. 

Przebudowa drogi gminnej publicznej w Orzechówce na odcinku długości ok. 467 

m została zlecona Przedsiębiorstwu Drogowo – Mostowemu ”UNIDROG”. Wartość 

zadania wynosi 337 158,76 zł. 

Po wyczerpaniu tematu Burmistrz Ireneusz Gliniecki rozpoczął ceremonię wręczenia 

grawertonu dla Stowarzyszenia Rowerowego „Raj Team Rajgród”. Stowarzyszenie zdobyło 

tytuł laureata (I miejsce) w kategorii "Edukacja i Sport” za inicjatywę- organizacja II 

Rodzinnego Rajdu Rowerowego oraz Rowerowego Rajdu Śladami Miejsc Pamięci 

Narodowej. Burmistrz pogratulował Prezesowi Stowarzyszenia Krzysztofowi 

Mroziewskiemu za wkład, zaangażowanie oraz inicjatywę społeczną wpływającą na rozwój 

Gminy Rajgród. Burmistrz przekazał podziękowania oraz grawerton na ręce Prezesowi 

Stowarzyszenia „Raj Team Rajgród”. Po wypowiedzi Burmistrza, głos przejął Krzysztof 

Mroziewski. Jako prezes przekazał podziękowania w imieniu wszystkich członków 

stowarzyszenia. Wyznał podziękowanie za pomoc gminy w dofinansowaniu Rajdów, które 

stowarzyszenie organizuje. 
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Po przemowie Prezesa Stowarzyszenia Rowerowego „Raj Team Rajgród” głos przejął 

Burmistrz. Burmistrz opowiedział zebranym historię, w jaki sposób Łoszak został maskotką 

danego Stowarzyszenia Rowerowego.  

Następnie Burmistrz poruszył temat konkursu „Na Najlepiej Zachowany Zabytek Wiejskiego 

Budownictwa Drewnianego w Województwie Podlaskim”, które miało miejsce 6 

października. Poinformował, iż Państwo Mroziewscy uzyskali w tym konkursie 2 miejsce i 

otrzymali nagrodę pieniężną. W podziękowaniu za wkład w promocję Gminy Rajgród 

Krzysztof Mroziewski otrzymał dziękczynny grawerton od Burmistrza Rajgrodu. 

Po oklaskach głos zabrał Przewodniczący RM, pogratulował Krzysztofowi Mroziewskiemu 

oraz poprosił Sekretarza o przejęcie głosu i przedstawienie wyników głosowania do Sejmu i 

Senatu Rzeczpospolitej Polskiej. 

Sekretarz poinformował, iż frekwencja głosowania w wyborach do Sejmu w Gminie Rajgród 

wynosiła 45.52%. Oznacza to, iż na 4253 osób uprawnionych do głosowania w gminie 

Rajgród, 1936 osób wzięło udział w głosowaniu. Głosów ważnych oddano 1900, głosów 

nieważnych było 36. Najwięcej głosów trafiło na listę Prawa I Sprawiedliwości – 1022 głosy 

(prawie 54%). Koalicja Obywatelska uzyskała 335 głosów(prawie 18%). PSL uzyskał 256 

głosów (niemal 14%). Konfederacja Wolność i Niepodległość 136 głosów (7%). SLD 122 

głosy (6.42%). Na pozostałe komitety oddano mniej niż 20 głosów. Na terenie Gminy 

Rajgród najwięcej głosów uzyskał Kazimierz Gwiazdowski (Pis 339 głosów) oraz Jarosław 

Zieliński (213 głosów). 

Sekretarz poinformował o ilość głosów w wyborach do Senatu w Gminie Rajgród tj. 1880 

ważnych głosów oraz 56 nieważnych. Najwięcej głosów uzyskał Marek Adam Komorowski 

(PiS, 1021 głosów tj. 54%). Drugie miejsce zajął Henryk Białobrzeski (PSL, 647 głosów 

tj.34%). Pan Janusz Wasilewski uzyskał 212 głosów tj. 11%. Sekretarz zakończył i 

podziękował za uwagę. 

Głos przejął Przewodniczący Rady Miejskiej i zarządził 15 minut przerwy. 

Ad.5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019, 

Głos zabrała Skarbnik. Poinformowała, iż po stronie planów dochodów i wydatków 

wprowadza się następujące zmiany:  

1. Zwiększa się o kwotę 562 zł po stronie wydatków w rozdziale 75412 z przeznaczeniem na 

wykonanie przyłącza internetowego w budynku OSP w Bełdzie.  

2. Zwiększa się plan dochodów (rozdział 75618) dotyczący wpływów z zezwoleń na sprzedaż 

alkoholi z przeznaczeniem na wydatki na realizację zadań określonych w gminnym 

programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 

narkomanii rozdział 85154 – kwota 6210,00zł.  

3. Dokonuje się zmniejszenia w planie wydatków OPS w rozdziałach: 
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*85230-dostosowanie środków własnych do aneksu w ramach wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” –kwota 43.977,00zł *85415-środki własne w 

realizację wypłaty świadczeń o charakterze socjalnym – kwota 5.500,00zł  

4. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami wydatków w rozdziałach 75011, 75023 oraz 

90002 w związku z koniecznością dokonania odpisu na ZFŚŚ w terminie do 31 października 

2019r.  

5. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów w rozdziale 70005 gospodarka gruntami i 

nieruchomościami: w paragrafie 0770 w związku ze sprzedażą działki nr 139/32 z Czarnej 

Wsi: kwota 230.000,00 zł. 

6. Dokonuje się zmniejszenia po stronie wydatków w związku z oszczędnością w rozdziale 

70005- gospodarka gruntami i nieruchomościami par. 4300-zakup usług pozostałych o kwotę 

10.000,00zł.  

7. Dokonuje się zmniejszenia po stronie wydatków w związku z oszczędnością w dziale 900 

w rozdziałach: *90001-kwota przewidziana na wykonanie urządzeń melioracyjnych-9.98 3zł, 

*90004-zakup sadzonek i palików ogrodzeniowych do drzewek-5.300,00 zł; *90015 

oświetlenie uliczne, w związku z uzyskaniem rekompensat po wejściu w życie ustawy o 

podatku akcyzowym-43.516,00 zł; *90095-usunięcie drzew-4.000,00 zł; raport z wykonania 

ochrony środowiska-3.000,00 zł  

8. Dokonuje się zmian w planie wydatków ZSP w Rajgrodzie pomiędzy paragrafami w 

związku z realizacją projektu pn. ”Szkoła w Rajgrodzie - szkołą kompetencji kluczowych”  

9. Dokonuje się zmniejszenia i zwiększenia po stronie wydatków w rozdziale 75023: 

zmniejszenia-o 1000zł w związku z mniejszym niż przewidziano wykonaniem prowizji 

sołtysów za zbiór podatków lokalnych oraz zwiększenia w par.4430 – różne opłaty i składki o 

167.578 zł w związku z egzekucjami komorniczymi oraz opłatami i składkami.  

10. Dokonuje się zmniejszenia po stronie dochodów w rozdziale 75615 - wynika z trudności 

w wyegzekwowaniu kwot od ośrodków wczasowych należności z tytułu podatku od 

nieruchomości-480.300 zł. Dokonuje się zwiększenia w związku z ponadplanowymi 

dochodami od osób fizycznych z tytułu podatku od nieruchomości-244.147 zł.  

11. Dokonuje się przesunięcia pomiędzy paragrafami rozdziału 90002 po stronie wydatków, 

które wynika z konieczności przeniesienia środków z paragrafu dot. zakupu materiałów na 

paragraf szkolenie pracowników –kwota 200 zł  

12. Dokonuje się zmniejszenia po stronie wydatków na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Rajgród w związku z 

ostatecznymi rozstrzygnięciami przetargowymi. Rozdział 01010, kwota 17.099 zł  

13. Dokonuje się zmniejszenia po stronie wydatków na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

Przebudowa drogi gminnej we wsi Łazarze w związku z niższą ceną ofertową niż 

zaplanowany na ten cel budżet. Rozdział 60016, kwota 13.357 zł  

14. Dokonuje się zmniejszenia po stronie wydatków i dochodów na realizację zadań 

inwestycyjnych w ramach Funduszu Dróg Samorządowych pn. Przebudowa dróg w 

miejscowości Bukowo oraz zadania pn. Przebudowa drogi gminnej publicznej w 
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miejscowości Orzechówka w związku z niższą ceną ofertową niż zaplanowany na ten cel 

budżet. Rozdział 60016, kwota zmniejszenia dochodów ogółem: 14.240 zł, kwota 

zmniejszenia wydatków ogółem: 20.619 zł.  

15. Dokonuje się zmniejszenia po stronie wydatków na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

Przebudowa drogi gminnej we wsi Karczewo-kwota była przeznaczona na sporządzenie 

dokumentacji technicznej. Ostatecznie w 2019r. nie zostanie ona wykonana. Rozdział 60016, 

kwota 18.000zł.  

16. Dokonuje się zmniejszenia po stronie wydatków na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

Przebudowa sieci wodociągowej Woźnawieś-Karczewo-sporządzenie dokumentacji 

technicznej w celu uporządkowania sieci-zmiana przebiegu. Rozdział 01010, kwota 10.000zł.   

17. Dokonuje się zwiększenia po stronie wydatków w rozdziale 75023 w paragrafie 4300 w 

związku z większym niż pierwotnie planowano zapotrzebowaniem na koszty związane z 

usługami pozostałymi w UM – 8.300zł oraz zwiększenia w paragrafie 4410 na podróże 

służbowe pracowników – 2.000 zł.  

18. Dokonuje się przeniesienia w dziale 754 w poszczególnych rozdziałach w związku z 

bieżącymi potrzebami i oszczędnościami. Rozdziały 75405, 75412, 75495.  

19. Dokonuje się przeniesień i zmian pomiędzy działem 750: zmniejszenia 75095par.4430 w 

związku z oszczędnościami-10.000, zwiększenia 75095par.3030-20zł, przeniesienia z 

75023par.4210 na 75095par.4210-600z, zmniejszenie w 75023 par.4280 w związku ze 

skierowaniem na badania okresowe mniejszej liczby pracowników, niż założona przy 

planowaniu budżetu na 2019r.-kwota 243zł, zwiększenie 75095 par.4440 w związku z 

przeliczeniem odpisu na ZFŚS emerytów UM-265zł  

20. Dokonuje się zmniejszenia w rozdziale 80195-kwota 82zł oraz zwiększenia-200zł  

21. Dokonuje się przeniesień pomiędzy wydatkami dotyczącymi budżetów jednostek szkół –

ZSP w Rajgrodzie oraz SP w Rydzewie w związku z zaistniałymi oszczędnościami oraz z 

powstałymi potrzebami i podwyżkami nauczycieli od września 2019r.  

22. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów w związku ze zwiększeniem przez 

Ministerstwo Finansów części oświatowej subwencji ogólnej dla Gminy Rajgród po 

podwyżkach nauczycieli – 68.784zł.  

23. Dokonuje się zwiększenie dochodów w budżecie ZSP w Rajgrodzie w związku z 

refundacją z PUP zatrudnionych w ramach prac interwencyjnych pracowników-25.000zł  

24. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków w rozdziale 85415 w związku z 

otrzymaną dotacją z PUW z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy 

materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. Pismo FB-II.3111.548.2019 z 

17października 2019r.-kwota 30.000zł.  

25. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków w rozdziale 85219 w związku z 

otrzymaną dotacją z PUW z przeznaczeniem na dofinansowanie dodatków dla pracownika 

socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę socjalną w 

środowisku z 2019r. Pismo FB-II.3111.635.2019 z 17października 2019r.-kwota 9.000zł  
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26. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków w rozdziale 85502 w związku z 

otrzymaną dotacją z PUW z przeznaczeniem na realizację świadczenia z funduszu 

alimentacyjnego. Pismo FB-II.3111.636.2019 z 17października 2019r.-kwota 9.000zł.  

27. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów w związku z osiągnięciem 

ponadplanowych dochodów: 75616 par.0500 -8.260zł-podatek od czynności 

cywilnoprawnych; 75814par.0920-2.851zł; 90026par.0910-300zł-odsetki od opłat za odpady; 

75023par.0940-140zł-wpływy rozliczeń z lat ubiegłych.  

28. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami rozdziału 71004 – zmniejszenia na kwotę 

ogółem 6.200zł z przeznaczeniem na paragraf 4300 – kwota 6.200 zł.  

29.W związku ze złożonymi przez Sołectwa Stoczek, Wojdy, Pieńczykówek wnioskami o 

zmianę przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2019 dokonuje się stosownych 

zmian w budżecie Gminy Rajgród. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami 

bieżącymi w 2019 roku jest dodatni, co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 

ustawy o finansach publicznych. 

Gdy Skarbnik wyczerpała temat zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019, 

Przewodniczący RM poprosił Joannę Andruk o rozpoczęcie kolejnego podpunktu tzn. zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

Joanna Andruk – Skarbnik przedstawiła zebranym informacje na temat Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. Prognoza została oparta na danych z 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019 z dnia 23 października 

2019 r. Dane zawarte w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32 

są zgodne z danymi zawartymi w budżecie Gminy Rajgród. Wynik operacyjny stanowiący 

różnicę pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi w 2019 roku jest dodatni, co 

oznacza, że została zachowana relacja z art.242 Ustawa o finansach publicznych. 

Po informacjach Skarbnik, głos przejął Przewodniczący RM i zapytał czy są jakieś pytania do 

przedstawionych uchwał. Nie stwierdzono pytań.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XI/77/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 23 października 2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019. 

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania dotyczącej tej uchwały. Pytań nie 

uwzględniono. Przewodniczący poprosił o opinię komisji. Opinia komisji była pozytywna. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XI/77/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 23 października 2019 r. w sprawie 

zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2019. 

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XI/78/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 23 października 2019 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rajgród na lata 2019-32. Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie 

przedstawionej uchwały. Pytań nie było. Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. 

Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XI/78/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 23 października 2019 r. w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu, 

Przewodniczący przekazał głos Sekretarzowi Gminy Rajgród. 

Sekretarz poinformował, iż w miejscowości Łazarze trwa przebudowa drogi w granicach 

administracyjnych miejscowości. Sekretarz dodał, że jest to droga powiatowa, na którą 

powiat uzyskał dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych. Jeśli drogi powiatowe 

przechodzą przez teren naszej gminy, gmina Rajgród musi dołożyć się do budowy dróg 

powiatowych. W wyniku wcześniejszych ustaleń, gmina Rajgród musi wnieść wkład własny, 

który wynosi 200.033 zł. Żeby to zrobić pod względem formalnym Rada Miejska w 

Rajgrodzie musi podjąć uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Grajewskiemu a kolejnym krokiem jest zawarcie umowy. Dopiero po zawarciu umowy 

będzie możliwe przekazanie dotacji cenowej w wskazanej wcześniej wysokości finansowej.  

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XI/79/19 z dnia 23 października 2019 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu.  

Przewodniczący stwierdził, iż Radni nie wnieśli żadnych uwag i propozycji do projektu 

uchwały.  

Przewodniczący poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XI/79/19 z dnia 23 października 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Grajewskiemu. 

 

d) stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum im. ks. J. Radwańskiego  

w Rajgrodzie, 

Przewodniczący przekazał głos Sekretarzowi. Sekretarz poinformował zebranych, iż w roku 

2016-17 rozpoczęto proces wygaszania gimnazjów. Przypomniał, iż w marcu 2017 r. została 

podjęta uchwała mówiąca, aby oddziały gimnazjalne zostały włączone do szkoły 

podstawowej. Przepisy ustawy oświatowej mówią, iż do dnia 30 listopada 2019 r. JST muszą 

zakończyć działalność gimnazjów. Zgodnie z uchwałą stwierdza się zakończenie z dniem 31 

sierpnia 2019 r. działalności Gimnazjum im. ks. Józefa Radwańskiego w Rajgrodzie z 

siedzibą przy ul. Stanki 14, 19-206 Rajgród. Wskazuje się Szkołę Podstawową im. H. 

Sienkiewicza w Rajgrodzie wchodzącą w skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Rajgrodzie z siedzibą przy ul. Stanki 14, 19-206 Rajgród, jako szkołę w której będzie 

naliczany odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych na każdego nauczyciela 

Gimnazjum im. ks. Józefa Radwańskiego w Rajgrodzie, będącego emerytem lub rencistą oraz 

nauczyciela pobierającego nauczycielskie świadczenie kompensacyjne, którego Gimnazjum 

im. ks. Józefa Radwańskiego w Rajgrodzie było ostatnim miejscem pracy. Osoby te 

korzystają z usług i świadczeń finansowanych z zakładowego funduszu świadczeń socjalnych 

na zasadach i warunkach ustalonych w regulaminie obowiązującym we wskazanej powyżej 

szkole. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XI/80/19 z dnia 23 października 2019 r. w 

sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum im. ks. J. Radwańskiego  

w Rajgrodzie.  

Przewodniczący stwierdził, iż Radni nie wnieśli żadnych uwag i propozycji do projektu 

uchwały.  

Przewodniczący poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XI/80/19 z dnia 23 października 2019 r. w sprawie stwierdzenia zakończenia 

działalności Gimnazjum im. ks. J. Radwańskiego w Rajgrodzie. 
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e) nieuwzględnienia petycji radcy prawnego Konrada Cezarego Łakomy CASUS NOSTER 

Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy. 

Przewodniczący RM przedstawił zebranym omawianą uchwałę oraz przekazał głos 

Sekretarzowi. Sekretarz poinformował obecnych, iż 26 sierpnia drogą elektroniczną 

dostarczona została do Gminy petycja w interesie publicznym złożona przez radcę prawnego 

Konrad Cezary Łakomy. Radca prawny poprzez petycje wnosi o wdrożenie Polityki 

Zarządzania Konfliktem Interesów zgodnie z zaleceniami CBA zawartymi w dokumencie 

pod nazwą Korupcja Polityczna wskazówki dla przedstawicieli organów władzy wybieranych 

w wyborach powszechnych. Konrad Cezary Łakomy wniósł również w swojej petycji 

informacje o wyznaczeniu osoby odpowiedzialnej za egzekwowanie polityki, wprowadzenia 

mechanizmu kontroli i ustanowienie konsekwencji za nieprzestrzeganie polityki zarządzania 

konfliktem interesów.  

Sekretarz poinformował, iż Rada Miejska ma 3 miesiące na rozpatrzenie danej petycji. 

Sekretarz dodał, że obecnego dnia zebrała się Komisja Skarg wniosków i Petycji, która 

wydała swoja negatywną opinię odnośnie petycji. Sekretarz wspomniał, iż w Gminie Rajgród 

funkcjonują rozwiązania i uregulowania, które mają zapobiegać konfliktom interesów. Mowa 

jest o art.24 Ustawa o Samorządzie Gminnym. Sekretarz informuje, iż to opracowanie, na 

które powołuje się Radca Prawny Konrad Cezary Łakomy nie ma tak naprawdę mocy 

prawnej a jest to jedynie wskazanie (publikacja produkcji CBA), inaczej przypomnienie 

pewnych zasad postępowania przez urzędników państwowych, samorządowych. Nie ma 

żadnej podstawy prawnej do tego, aby Rada Miejska w Rajgrodzie dodatkowo ustanawiała 

sankcję związane z potencjalnym konfliktem interesów.  

Sekretarz kończąc, przekazał głos Przewodniczącemu Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie- Jarosławowi Matysiewicz. Przewodniczący komisji 

poinformował, iż na spotkaniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji, które miało miejsce 23 

października 2019 r. w Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy Rajgród omówiono sprawę 

petycji radcy prawnego Konrada Cezarego Łakomy CASUS NOSTER Kancelaria Radcy 

Prawnego Konrad Cezary Łakomy. Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie dnia 23 października 2019 r. dokonała analizy proponowanych uregulowań w 

świetle widniejących przepisów prawa. Przewodniczący komsji przedstawił zebranym Opinię 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 23 października 

2019 r. w sprawie petycji wniesionej przez radcę prawnego Konrada Cezarego Łakomy – 

CASUS NOSTER Kancelaria Rady Prawnego Konrad Cezary Łakomy (opinia w załączeniu). 
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Rajgrodzie, po analizie petycji 

dokonanej na posiedzeniu w dniu 23 października 2019 r. opiniuje negatywnie 

przedmiotową petycję i rekomenduje Radzie Miejskiej podjęcie uchwały w sprawie 

nieuwzględnienia petycji dotyczącej wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem 

Interesów. 

Sekretarz dodał, iż Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy wysyłała daną 

petycję dla większości samorządów w Polsce. Sekretarz dodał również, że Gmina Rajgród nie 

jest wyjątkiem w sprawie nieuwzględnienia petycji radcy prawnego Konrada Cezarego 

Łakomy CASUS NOSTER Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XI/81/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 23 października 2019 r. w sprawie nieuwzględnienia petycji radcy prawnego Konrada 

Cezarego Łakomy CASUS NOSTER Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy.  

Przewodniczący stwierdził, iż Radni nie wnieśli żadnych uwag i propozycji do projektu 

uchwały.  

Przewodniczący poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XI/81/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 23 października 2019 r. w sprawie 

nieuwzględnienia petycji radcy prawnego Konrada Cezarego Łakomy CASUS NOSTER 

Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy. 

 

Ad. 6. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Przewodniczący RM nie stwierdził żadnych oświadczeń oraz wniosków radnych. 

 

Ad. 7. Sprawy różne.  

Przewodniczący poprosił zabieranie głosów przez obecnych. 

Głos przejął Mirosław Wierzbicki i opowiedział, iż w tym roku na terenie Góry Zamkowej 

było wiele wspaniałych imprez, lecz są braki w infrastrukturze tzn. brak jest źródła bieżącej 

wody oraz brakuje na danym terenie wydajnego źródła zasilania. Radny Wierzbicki uważa, iż 

nie są to wydatki wielkie i można by było załatwić tą sprawę od zaraz. Wiadomym jest, iż na 

terenie Góry Zamkowej odbywa się większość Rajgrodzkich imprez i ważnym jest to, aby 

zainwestować w wydajne zasilanie oraz w źródło z bieżącej wody. 

Odpowiedzi udzielił Dyrektor ZGKiM w Rajgrodzie. 
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Przewodniczący RM stwierdził, iż więcej pytań/spraw nie ma. 

Przewodniczący poinformował, iż wpłynęło pismo z Urzędu Skarbowego w Grajewie w 

sprawie uwag w oświadczeniach majątkowych złożonych przez Radnych.  

Ad. 8. Zamknięcie Obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 14.00 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Protokołowała 

 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Marek Bućko 

 

 


